



# 客戶通訊

# Customer Notice

# 客戶通訊

**GE-TS 商貿易**  
Your Trusted Partner

## 香港進出口貨物分類表（協調制度）2022 年修訂

致「商貿易」客戶：

香港進出口貨物分類表（協調制度）現行版將作修訂，並將於2022年1月1日起生效。進出口人士於2022年1月1日或以後裝運的進出口貨物，必須按照「香港進出口貨物分類表（協調制度）2022年版」報關。

這次修訂主要涉及農業部分、化學產品部分、木材部分、紡織原料部分、賤金屬部分、機械部分及運輸設備部分。香港進出口貨物分類表的修訂摘要及受影響貨物編號的對照表，可在政府統計處網站（[www.censtatd.gov.hk/tc/page\\_1364.html](http://www.censtatd.gov.hk/tc/page_1364.html)）下載。

「香港進出口貨物分類表（協調制度）2022年版」以中英文雙語一套兩冊編製。由2021年11月中開始，這套刊物可於政府統計處網站（[www.censtatd.gov.hk/tc/page\\_1364.html](http://www.censtatd.gov.hk/tc/page_1364.html)）下載。

有關貿易分類的查詢，請聯絡政府統計處貿易分類組：  
貨物編號查詢熱線：(852) 3178 8933；圖文傳真：(852) 2824 2782；電郵：[trade-declaration@censtatd.gov.hk](mailto:trade-declaration@censtatd.gov.hk)

如有任何查詢，請與鍾嘉佩女士聯絡（電話：2582 4900；電郵地址：[nkpchung@censtatd.gov.hk](mailto:nkpchung@censtatd.gov.hk)）。

「商貿易」客戶服務部 謹啟

### **2022 Amendments to Hong Kong Imports and Exports Classification List (Harmonized System)**

Dear Valued Customers,

The current edition of the Hong Kong Imports and Exports Classification List (Harmonized System) (HKIECL) will be amended and the amendments will take effect from 1 January 2022. Import and export declarations for shipments on or after 1 January 2022 must be completed in accordance with the Hong Kong Imports and Exports Classification List (Harmonized System) 2022 Edition.

The amendments mainly relate to the agricultural sector, chemical sector, wood sector, textile sector, base metal sector, machinery sector and transport sector. A summary of amendments to the HKIECL and the Hong Kong Harmonized System correlation tables for the affected commodity codes can be downloaded from the website of the Census and Statistics Department at [http://www.censtatd.gov.hk/en/page\\_1364.html](http://www.censtatd.gov.hk/en/page_1364.html).

The bilingual HKIECL 2022 Edition, comprising two volumes can be downloaded from the website of the Census and Statistics Department ([http://www.censtatd.gov.hk/en/page\\_1364.html](http://www.censtatd.gov.hk/en/page_1364.html)) as from mid-November 2021.

For enquiries about trade classification, please contact the Trade Classification Section of the Census and Statistics Department: Commodity Code Enquiry Hotline: (852) 3178 8933; Fax: (852) 2824 2782; Email: [trade-declaration@censtatd.gov.hk](mailto:trade-declaration@censtatd.gov.hk)

If you have any queries, please feel free to contact Miss Natalie CHUNG (Tel.: 2582 4900; E-mail: [nkpchung@censtatd.gov.hk](mailto:nkpchung@censtatd.gov.hk)).

Best Regards  
Global E-Trading Services Limited  
Customer Service Department